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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

1/2024.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2024. január 25-én 12.30 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Ivanics András  képviselő 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

  

 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Hákli Tibor alpolgármester. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta.  

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezett napirendi pontokat javaslom kiegészíteni: 9. napirendi pontként javaslom megtárgyalni a belterületbe 

vonással kapcsolatos korábbi döntés hatályon kívül helyezését és új, módosított határozat elfogadását, és így 10. 

napirend lenne az Egyebek. Ezenkívül van-e még valakinek más javaslata?  

Más javaslat nem volt. 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

1. Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal kötött közigazgatási szerződés felülvizsgálata 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. Bánki Törpe Óvoda igazgató illetményének megállapítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. Bánki Törpe Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzata 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Állami Számvevőszék ellenőrzéséről készült jelentés 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának felülvizsgálata, 

módosítása 

Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes jegyző 

 

7. Temesvári Arnold a strand területén csúszda üzemeltetésére vonatkozó kérelme 

 Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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8. Országos településfásítási program 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

9. Belterületbe vonás - az egyes ingatlanok belterületbe vonásáról szóló 120/2023. (XI.17.) képviselő-testületi 

határozat hatályon kívül helyezése, új határozati javaslat 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

10. Egyebek 

 

 

Napirend előtt: 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A napirend előtti tájékoztatóval kapcsolatban van-e hozzászólás, kérdés? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény nem volt, a képviselő-testület 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta a 

napirend előtti tájékoztatást. 

 

 

 

1. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Ha minden igaz, most már ezzel lesz a vége ennek a többször tárgyalt témának. Többször átbeszéltük, úgyhogy azt 

gondolom, mindannyian tudjuk, miről van szó. Most kell a végső döntést meghozni és a rendeletet elfogadni. Ezzel 

kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólás? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a helyi építési 

szabályzatról szóló 7/2003.(V.1.) önkormányzati rendelet előterjesztett módosításával, és elfogadja a helyi építési 

szabályzat módosításáról szóló rendelet tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

1/2024. (I.30.) önkormányzati rendelete 

 

helyi építési szabályzatról és a szabályozási tervről szóló önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést, aki elfogadja Bánk Község településszerkezeti terve 

tervlapjának módosítását és az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 
 

1/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete e határozat 1. melléklete szerinti tervlappal 

módosítja Bánk Község településszerkezeti tervének tervlapját az 1. mellékleten lehatárolt 

területen. 
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A településfejlesztési koncepcióról, az integrált településfejlesztési stratégiáról és a 

településrendezési eszközökről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 

314/2012. (XI. 8.) Korm. rendelet 4. melléklete szerint a Képviselő-testület e határozatának 

• melléklete a településszerkezeti terv módosításának leírása, 

• melléklete a tervezett településszerkezet javasolt módosítása, a változással érintett területek 

összefoglalója, 

• melléklete Bánk község településszerkezeti terve és a módosítások összhangja a 

területrendezési tervekkel. 

Az 1-4. melléklet e határozat elválaszthatatlan mellékletei. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a módosított településrendezési eszközök 

elfogadását követő teendőkről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

2/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a módosított településrendezési eszközök 

elfogadását követő teendőkről az alábbi döntést hozza: 

• A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a Dokumentációs Központba való 

beküldési kötelezettség teljesítése érdekében gondoskodjon a településterv 

kormányrendeletben meghatározott, a településügyi műszaki követelményeknek megfelelő 

szerkeszthető állományainak az Elektronikus Térségi Tervezést Támogató Rendszerbe (a 

továbbiakban: E-TÉR) történő feltöltéséről. 

• A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a rendezési tervet és a településképi 

rendeletet legkésőbb a hatályba lépése napján töltse fel az E-TÉR felületre. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, aljegyző 

 

 

 

2. Napirend Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal kötött közigazgatási szerződés 

felülvizsgálata 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat részéről sem érkezett módosítási javaslat és mi sem tartjuk szükségesnek, 

hogy módosítsuk a korábban megkötött közigazgatási szerződést. Jó az együtt működés, nincs semmi probléma, 

remélem, nekik sincs velünk, úgyhogy javaslom, továbbra is tartsuk fenn a hatályban lévő közigazgatási szerződést. 

Van-e hozzászólás, kérdés, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal fennálló közigazgatási szerződés felülvizsgálata alapján a szerződés 

módosítást nem igényel, és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

3/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2/2020.(01.31.) számú határozattal 

elfogadott, Bánk Község Önkormányzata és a Bánki Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat között a 
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nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény (továbbiakban: Nektv.) 80.§ (2) 

bekezdése alapján 2020. február 13-án létrejött közigazgatási szerződést– a Nektv. 80.§ (2) 

bekezdése alapján - áttekintette. 

 

A képviselő-testület a közigazgatási szerződés áttekintése során megállapította, hogy a 

2/2020.(01.31.) számú határozattal elfogadott, Bánk Község Önkormányzata és a Bánki Szlovák 

Nemzetiségi Önkormányzat között fennálló közigazgatási szerződés felülvizsgálata, illetve 

módosítása nem szükséges, tekintettel arra, hogy a közigazgatási szerződés megfelel a jogszabályi 

előírásoknak, a szerződés elemei vonatkozásában a felülvizsgálatra, illetve módosításra okot adó 

érdemi változás nem következett be, új helyzet nem állt elő. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: jegyző 

 

 

 

3. Napirend Bánk Törpe Óvoda igazgató illetményének megállapítása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Olvastátok az előterjesztést, ezzel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel? A másodszorra megküldött, módosított 

előterjesztést kell figyelembe venni, mert még az utolsó pillanatban volt egy jogszabályváltozás. Az állam finanszírozza 

a pedagógus béremeléseket, és azt is a héten, talán kedden kaptuk meg, hogy mennyi pénzt kapunk erre. Az az előírás, 

hogy ezt kapott támogatást teljes egészében pedagógus bérre kell fordítani. Kiszámoltuk, hogy ha az igazgató, valamint 

a másik pedagógus a törvényi minimumot kapja, akkor a pedagógusbérre kapott állami támogatásból még kb. havi 

35.000 Ft megmarad, amit célszerű lenne szétosztani a pedagógusaink között. Bár mi csak az igazgató illetményéről 

döntünk most, a másik óvónő bérét az igazgató határozza meg, de szerintem gondoljunk rá is a fennmaradó összeg 

szétosztásánál, hiszen a másik óvónővel is elégedettek vagyunk, tapasztalt, jó pedagógus, úgy gondolom, Ő is magasabb 

bérre jogosult, mint a pályakezdői bér.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A dajkák bére is emelkedik? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de arra nem fordítható ez a pénz. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A dajkák esetében a minimum bér a jelenleg hatályos garantált bérminimumnak a 107 %-a, azaz 348.820 Ft. 

 

Torma Andrea polgármester 

Amit még figyelembe kell venni a bérmegállapításnál, hogy a kormánynak az a célkitűzése, illetve a kommunikációban 

is ez szerepel, hogy 32,2 %-kal emelkedjen minden pedagógus bére. Ha ezt nézzük, akkor a Kata óvó néni esetében az 

emelés mértéke közel van a 32,2 %-hoz, de a Böbié nincs, mert az Ő bére eleve magasabb volt, tehát ott egy jóval 

nagyobb összegű emeléssel lehetne elérni a 32,2 %-ot. Én úgy gondolom, ha az emelés mértéke átlagban eléri a 32,2 %-

ot, akkor megfelelünk az elvárásnak. Nem javaslom, hogy saját forrásból tovább emeljük a bért. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azt jól értelmezem, hogy a pedagógusoktól elvettek valamilyen pótlékot és ezért lett az alapbér megemelve. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, tulajdonképpen azt a pótlékot kvázi beépítették az illetményalapba.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor azért lett a pótlék megemelve? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, csak az igazgatónál jelentkezik a vezetői feladatok miatti plusz bér, a többieknél nincs pótlék. Sőt ez az 528.800 Ft 

a pályakezdők bére is. Most nekünk az igazgató béréről kell döntenünk. A jogszabályi előírások figyelembe vételével az 

Ő esetében 724.740 Ft lenne a minimum illetmény a vezetői megbízási díjjal együtt, viszont az emelés mértéke nem éri 

el 32,2%-ot, annak ellenére, hogy 120.000 Ft-tal nő a fizetése. Ha az Ő illetményéhez rakjuk hozzá a havi 35.000 Ft-ot, 

akkor sem lesz meg a 32,2 %-os emelkedés, akkor 25 % lenne az Ő béremelésének mértéke. Én úgy gondolom, hogy a 
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Katára is gondoljunk, és Ő is magasabb bért kapjon, mint az alsó összeg. Mondjatok erről véleményt, hogy állapítsuk 

meg az igazgató bérét. Havi 35.000 Ft van, amit még el tudunk osztani kettejük között, az előterjesztésben szereplő 

bérekhez. Nekünk most elsősorban azt kell eldönteni, hogy ebből a havi 35.000 Ft-ból mennyit kapjon az igazgató, mert 

a Kata illetményéről nem mi döntünk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És kötelező a 32,2 %-ot elérni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Átlagosan kell elérni, ez az elvárt.  

 

Ivanics András képviselő 

A decemberi bértömegre rátették a 32,2%-ot és ezt kell szétosztani. 

 

Torma Andrea polgármester 

A Böbi esetében messze vagyunk 32,2 %-os emeléstől, mert ha csak a törvényi minimum szerint állapítjuk meg az 

illetményét, akkor csak 20 %-kal emelkedik. Ha a havi 35.000 Ft-ot neki adjuk, akkor is csak 25% lesz a béremelés 

mértéke, tehát még úgy is messze vagyunk 32,2 %-tól. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát hozzá is tehetnénk, mert ahogy láttam, a duplájáig mehetne nagyjából. Tehát ha lenne annyi pénz, akkor azt 

várnák el, hogy mindenki menjen a harmincig? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De annyi támogatást meg nem adnak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Így van, nem kapunk annyi állami támogatást. Én azt mondom, hogy azt osszuk szét, amit kapunk.  

 

Ivanics András képviselő 

Szerintem adjunk az egyiknek havi 20.000 Ft-ot a másiknak meg havi 15.000 Ft-ot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem felezzük meg! Az alapbérük ugyanannyi, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, a Böbié magasabb 566.100 Ft, mert egyetemi végzettsége van, és Ő kap az alapilletményén felül az igazgatói 

megbízás ellátásáért 158.640 Ft megbízási díjat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én is úgy gondolom, hogy úgy igazságos, ha elfelezzük, a pótlékot meg megkapja a Böbi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Havi 35.785 Ft-ról beszélünk, ha azt kettéosztjuk, az fejenként 17.892 Ft-ot jelent. Akkor ennyit adjunk mind a 

kettőnek?  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Így egyikkőjüket sem értékeljük le.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az igazgató illetményét száz forintra kerekítve kell megállapítani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Még az jutott eszembe, hogy ezt az összeget esetleg Cafeteria formájában is odaadhatjuk nekik, mert az is bér jellegű. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha cafetéria formájában adjuk, akkor megkapják a bruttó összeget, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem teljesen, de a béren kívüli juttatásból kevesebb a levonás.  
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Hákli Tibor alpolgármester 

Az meg a nyugdíjban nem érvényesül.  

 

Torma Andrea polgármester 

Összefoglalva tehát, a Böbi havi illetménye a jogszabályi előírások figyelembe vételével 2024. január 1-jétől  minimum 

566.100 Ft. Ehhez megkapja még a havi 35.785 Ft felét, kerekítve 17.892 Ft-ot, így 583.992 Ft, azaz kerekítve 584.000 

Ft lesz az alapilletménye, valamint ezen felül megkapja az igazgatói megbízási díjat 158.640 Ft-ot. Mindösszesen tehát 

742.640 Ft lesz a bére.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Bánki Törpe Óvoda igazgatója, Valentné Konopás Erzsébet Borbála igazgató havi illetményét és az igazgatói megbízás 

ellátásáért járó megbízási díjat 2024. január 1-jétől 742.640 Ft-ban állapítsuk meg, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

4/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a pedagógusok új életpályájáról szóló 

2023. évi LII. törvény, valamint a pedagógusok új életpályájáról szóló 2023. évi LII. 

törvény végrehajtásáról szóló 401/2023. (VIII.30.) Korm. rendelet alapján a Bánki Törpe 

Óvoda igazgatója, Valentné Konopás Erzsébet Borbála igazgató illetményét és az igazgatói 

megbízás ellátásáért járó megbízási díjat 2024. január 1-jétől az alábbiak szerint állapítja 

meg: 

• havi illetmény összege: 584.000 Ft 

• vezetői megbízási díj havi összege: 158.640 Ft 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon Valentné Konopás 

Erzsébet Borbála igazgató köznevelési foglalkoztatási jogviszonyba történő kinevezéséről 

szóló kinevezési okmány kiállításáról. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 
 

 

 

4. Napirend Bánki Törpe Óvoda Szervezeti és Működési Szabályzata 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Böbi elkészítette az óvoda Szervezeti és Működési szabályzatát, valamint Házirendjét, amit a képviselő-testületnek, 

mint az intézmény fenntartójának jóvá kell hagynia. Van-e ezzel kapcsolatban kérdés, észrevétel?  

 
Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

2024. február 1-jei hatálybalépéssel az előterjesztettek szerint elfogadjuk és jóváhagyjuk a Bánki Törpe Óvoda 

Szervezeti és Működési Szabályzatát, valamint Házirendjét, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

5/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 
 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bánki Törpe Óvoda Szervezeti és 

Működési Szabályzatát és Házirendjét 2024. február 1-jei hatálybalépéssel az előterjesztettek 

szerint elfogadja és jóváhagyja. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 

dokumentumok záradékolására. 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, óvoda igazgató 
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5. Napirend Állami Számvevőszék ellenőrzéséről készült jelentés 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Az Állami Számvevőszék ellenőrzéséről készült jelentéssel kapcsolatban van kérdés, észrevétel? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Szép nagy anyag! 

 

Torma Andrea polgármester 

Majdnem fél évig zajlott az ellenőrzés, melynek során rengeteg iratanyagot bekértek. A Vivi és a Detti rengeteget 

dolgoztak vele.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez egy pilot ellenőrzés volt, tehát kvázi tesztalanyok voltunk. Az Állami Számvevőszék új ellenőrzési metódust alakít 

ki, és mi közte voltunk annak a néhány önkormányzatnak, ahol ezt az új ellenőrzési módszert alkalmazták, tesztelték. 

Korábban is volt már számvevőszéki ellenőrzés különböző témákban, de eddig nem így zajlottak az ellenőrzések. 

Korábban egy online felületre kellett feltölteni az Állami Számvevőszék által bekért iratokat, dokumentumokat, és az 

alapján készült az ellenőrzési jelentés, nem jöttek ki helyszínre. A mostani ellenőrzéskor viszont már volt helyszíni 

ellenőrzés, sőt, előzetes egyeztetésre is sor került, mindent részletesen átbeszéltünk. Abszolút segítő szándékkal 

végezték az ellenőrzést, nem az volt az ellenőrzés fő célja, hogy mindenképp találjanak valamilyen hibát. Nyilván 

találtak hibát, de ennél nagyobb hibáink soha ne legyenek. Az egyik hiba például, amit megállapítottak, az ügyintézési 

határidő túllépését. Erre két ügyben került sor, egyébként mindig ügyelünk az ügyintézési határidők betartására. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az a két eset sem a mi hibánkból történt, az ügyfelek nem küldtek be határidőben valamilyen dokumentumot. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen. Általában ügyfélbarát módon próbáljuk intézni az adóhatósági ügyeket is, hivatalos levél helyett szóban 

megbeszéljük, hogy milyen dokumentum kell még az ügy elintézéséhez. Az ügyfelek megígérik, hogy behozzák a 

hiányzó iratot és ez általában működik is, de néha az ígéret csak ígéret marad. 

A másik intézkedést igénylő megállapítás az volt, hogy a vizsgált időszakban nem folytattunk végrehajtási eljárást. 

Nyilván igyekszünk az adótartozásokat behajtani és a mindennapi feladatok mellett erre is energiát fordítani.  

 

Torma Andrea polgármester 

Én összességében úgy gondolom, hogy jól működik a hivatal, az adóztatási feladatok terén is. Én is úgy gondolom, hogy 

azért volt jó, hogy szóban is tudtunk kommunikálni az ellenőrzést végzőkkel, mert ami nekik nem volt egyértelmű a 

papírokból, azt meg tudtuk beszélni, és látták azt, hogy nem indokolatlanul nem csinálunk valamit. Azokra a hibákra, 

amelyekre rávilágítottak, azokkal a jövőben foglalkozunk, de én is azt gondolom, hogy ezektől nagyobb hibáink ne 

legyenek, és minden önkormányzatnál legalább így működjön a helyi adóztatás, ahogy nálunk.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Leírták még a jelentésben, hogy maga az adóztatás önmagában is egy kiemelten ellenőrizendő tevékenység, és ennek 

ellenőrzésére a vizsgált időszakban nem került sor. A 2023. évi novemberi testületi ülésen elfogadta a testület a 2024. 

évi Belső Ellenőrzési Tervet, és idén a belső ellenőr majd az adóztatási tevékenységet fogja ellenőrizni. Továbbá ez 

évtől kezdődően külön beszámoló készül majd az adóztatási tevékenységről. Eddig az önkormányzat gazdálkodásáról 

szóló éves beszámoló részeként kaptatok tájékoztatást a helyi adóbevételek alakulásáról, idén viszont már egy külön, 

részletesebb beszámolót kaptok majd az adóztatásról. A testület 2024. évi munkatervében, amit szintén a novemberi 

ülésen fogadott el a testület, a májusi ülés napirendjeként már szerepel az adóztatási tevékenységről szóló beszámoló. 

Nagyjából ezek voltak azok a dolgok, amiket kiemeltek a jelentésben, és amelyek a jövőben intézkedést igényelnek. 

Ezen kívül volt egy könyvelést érintő észrevétel is, ezt megbeszéltük a Klárival. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát olyan átfogó beszámolót kap a testület a helyi adóztatásról is, mint amilyen a szociális ellátásokról és a 

gyermekvédelmi tevékenységről szokott készülni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az ellenőrzésről készült jelentésben foglalt megállapításokhoz kapcsolódóan már el is készült az intézkedési terv, amit 

benyújtottunk az Állami Számvevőszék részére, mivel a múlt héten volt benyújtási határidő, így azzal nem tudtuk 

megvárni az ülést. Az Állami Számvevőszék már el is fogadta az intézkedési tervet és ezzel lezárult az ellenőrzés. 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  1/2024. (I.25.) jegyzőkönyv 

 8 

Nyilván lehetőségük van utóellenőrzést lefolytatni, arra vonatkozóan, hogy az intézkedési tervben foglaltaknak eleget 

teszünk-e.  

 

Torma Andrea polgármester 

Van-e ezzel kapcsolatban hozzászólás? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

tudomásul vesszük az Állami Számvevőszék által Bánk Község Önkormányzatánál 2023. évben lefolytatott „Az 

önkormányzatok helyi adóztatási tevékenysége – Építményadóztatás” című ellenőrzés eredményéről készült 23067 

számú számvevőszéki jelentést, kérem, kézfeltartással szavazzon!  

  

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

6/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Állami Számvevőszék által Bánk Község 

Önkormányzatánál 2023. évben lefolytatott „Az önkormányzatok helyi adóztatási tevékenysége – 

Építményadóztatás” című ellenőrzés eredményéről készült 23067 számú számvevőszéki jelentést 

megismerte és a jelentésben foglaltakat tudomásul veszi. 

 

A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy az ellenőrzésről készült jelentésben foglalt 

megállapításokhoz kapcsolódóan az Állami Számvevőszékről szóló 2011. évi LXVI. törvény 33. § 

(1) bekezdése alapján intézkedési tervet állítson össze és az intézkedési tervet az Állami 

Számvevőszék részére határidőben küldje meg, valamint a szükséges intézkedéseket hajtsa végre. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: jegyző 

 

 

 

6. Napirend Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzatának felülvizsgálata, módosítása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának felülvizsgálatára, módosítására 

az idő elteltével bekövetkezett jogszabályváltozások, valamint személyi változások miatt kerül sor. Ezzel kapcsolatban 

van-e hozzászólás, kérdés, vélemény, észrevétel? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a Borsosberényi 

Közös Önkormányzati Hivatal módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt Szervezeti és Működési Szabályzatának 

elfogadásával és annak 2024. február 15-ei hatályba lépésével, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

7/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Borsosberényi Közös Önkormányzati 

Hivatal módosított, és a módosítással egységes szerkezetbe foglalt, előterjesztett Szervezeti és 

Működési Szabályzatát 2024. február 15-ei hatályba lépéssel jóváhagyja. 

 

Határidő: 2024. február 15-től folyamatos 

Felelős: polgármester, jegyző 
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7. Napirend Temesvári Arnold a strand területén csúszda üzemeltetésére vonatkozó kérelme  
 

 

Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztés mellett megkaptátok a kérelmet is. Annyival módosítanám a kérelmet, hogy nem egy, hanem legalább 

négy-öt évre szeretnék bérelni a területet, mert egy év alatt nem fog visszatérülni a csúszda megvásárlására fordított 

összeg. Tehát vagy négy-öt évre tudjuk biztosítani a helyet, vagy egy évre nem kérik. Mondjatok véleményt! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Öt évre bérlik a büfét is? 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy tudom, hogy idén szeptemberben jár le a bérleti szerződés. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor gondolom, nem akarják meghosszabbítani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt nem tudom. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak gondolom, hogy ha ezt akarják, akkor azt nem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ebben az évben jár le a büfé bérleti szerződése? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, én úgy tudom, hogy a ciklusokhoz igazítottuk a bérbeadásokat, azért, hogy az új testület maga dönthessen a 

további üzemeltetésről.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Arra emlékszem, hogy az első évben beszéltünk róla, hogy hosszabb bérleti ciklusok legyenek, azért, ha esetleg a bérlők 

fejleszteni akarnak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nekünk, úgy gondolom, ezzel a csúszdával nincs kockázatunk. Egyrészt bérleti díj bevételünk lesz, másrészt leszt egy új 

szolgáltatás a strandon. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az áram? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az áramot nekünk kell biztosítani, a mi pénztárépületünkből lehet odavinni, esetleg hosszabbítóval, ahol a csúszda lesz. 

Tibi, mit gondolsz erről? Hogy lehet megoldani az áramot? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem kell beásni a vezetéket a földbe, amiatt hogy ott víz van? Csak azért kérdezem, hogy ez mekkora beruházást 

jelentene? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Akkor kell oda egy kapcsolószekrény. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hova akarja tenni a csúszdát? 

 

Torma Andrea polgármester 

A strand pénztártól kb. 20-30 méterre, nagyjából a pénztár és a lépcső közé, ahol régen be lehetett menni a vízbe. 

 

Ivanics András képviselő 

És ez ilyen vízbe csobbanós csúszda lenne? 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor ez a kép nem jó, én egészen máshova gondoltam. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ez szerintem a lépcsőnek a másik oldala. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kép csak illusztráció a csúszdáról. A csúszda a vízbe menő lépcső és a strandpénztár közötti területen lenne, ahol 

lankásabb a part. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát akkor nem olyan nagy távolság lesz a kasszától. Akkor ott át is lehet ásni a föld alatt. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem, mert ott viacolor burkolat van.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem kell ezt annyira túlgondolni. Szerintem olyan ez, mint egy ugráló vár. Árammal termeli folyamatosan a levegőt a 

csúszdarészhez, a tetejére valami szivattyúval pedig vizet kell felvinni, hogy csússzon a felülete. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Érintésvédelmi szempontból meg kell nézetni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha úgy döntünk, hogy bérbe adjuk a területet, akkor a bérleti díj meghatározása mellett ki kell kötni, hogy a bérlőt 

terheli az áram érintésvédelmi szabványoknak megfelelő, szakszerű kiépítése és az ezzel kapcsolatos munkák. Ez ne a 

mi felelősségünk legyen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Érintésvédelmi szempontból megfelelő legyen! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ezt nem lehet hosszabbítóval megoldani, az biztos. 

 

Torma Andrea polgármester 

De akkor, hogy?  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Van olyan, ami mobil és fí relés, azt használják sok helyen, nem mindent építenek be.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Meg kell nézni, hogy a hosszabbítót, hogy lehet lerakni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Legyen az az ő feladata.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem csak az ő feladata, mert ha a viacolorra leteszed a hosszabbítót, azon emberek fognak átsétálni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha érintésvédelmi szempontból és műszakilag jó, akkor azzal le van védve. 

 

Ivanics András képviselő 

Én azt gondolom, hogy a csúszda mellé kellene egy szekrényt tenni és azt a szekrényt kell megtáplálni árammal. Hogy 

azt hogyan lehetne megoldani, föld vagy légkábellel, az nyilván attól függ, hogy biztonsági szempontból melyik jó. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Elég neki a 220 volt? 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem hiszem, hogy sok áramot igényel ennek az üzemeltetése. Mondjuk működik reggeltől estig, amíg üzemel, a 

szivattyú is megy majd folyamatosan. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem olyan drágák ezek a nem hitelesített, tehát nem ÉMÁSZ-os mérők. Még 20.000 Ft-ba sem kerül. Fel lehetne 

szerelni rá egy almérőt. Mert akkor nincs gond az árammal.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ő akarná az áramot is fizetni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mindenképp, ez minden bérleménynél így van. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Annyi diákmunkásunk van, nem akarunk mi venni egy ilyen csúszdát? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tudom, hogy akarja csinálni, a büfében lehet majd rá jegyet venni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, én úgy tudom, hogy a büfében lehet megvenni a jegyet, a csúszdánál már csak egy személy ellenőrzi a jegyet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Leányfalun van ilyen csúszda. Ott úgy működik, hogy napijegyet veszel rá, ami mondjuk 2.000 Ft és egész nap 

csúszdázhatsz. 

Szolgáltatásnak nagyon jó, aztán hogy a bérleti díj, az áramköltség és az alkalmazott bérének kifizetése mellett mennyit 

lehet ezzel keresni, az már más kérdés. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azzal se járunk jól, hogy ha nagyon drágán fogja adni, mert oké, hogy lesz egy új szolgáltatás, de ha sokba fog kerülni, 

nem fognak csúszdázni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha gyerekkel elmész egy ilyen helyre és elkérnek érte 2.000 Ft-ot, hogy nonstop csúszkálhat, az nem sok. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hát csak a 2.000 Ft-hoz mennyi a bérleti díj, meg az áram, meg még ember álljon ott. Jó persze, ez az ő dolga.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Szerintem napi 3.000 Ft-nál nem lesz több az áramköltsége.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez legyen a bérlő gondja. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi arról döntsünk, hogy akarjuk-e, legyen-e, bérbe adjuk-e hozzá a szükséges területet. Ha igen, mennyi időre és 

mennyiért adjuk bérbe a területet? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Amíg kicsik a gyerekek, addig ott van nekik a kismedence, abban jól elvannak. Egy tíz év körüli gyerek már nem tud 

mit csinálni, bemegy a vízbe, kicsit labdázgat. Szerintem egy ilyen csúszdának lenne vonzereje.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet arra valamilyen előírás, hogy hova csúszik be? 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Kb. 80 cm-es vízbe csúszhat. Túl mélybe nem lehet, és biztos, hogy el kell keríteni majd azt a részt, ahol beérkeznek a 

vízbe. Csak akkor azt is kell majd valakinek figyelni.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A határozati javaslatban benne van, hogy a csúszda üzemeltetésével kapcsolatos minden felelősség a bérlőt terheli. Ő 

felel érte, hogy ezt hogyan üzemelteti. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért egyszerűbb ezt figyelni egy medencében. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hát ez az, mi van, ha becsúszik a kisgyerek, aztán nem jön föl? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Gondolom, bizonyos korhatár alatt nem lehet használni a csúszdát. 

 

Ivanics András képviselő 

Azt mindenképpen bele kell írni a határozatba, hogy az elektromos áram kiépítése a szabályok figyelembevételével 

történjen.  

 

Torma Andrea polgármester 

Az áram kiépítését mi vállaljuk? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azért az nem lesz kevés összeg!  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az áramot adjuk, a többit oldja meg magának. 

 

Ivanics András képviselő 

De azt hogy gondolod? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Úgy, hogy kap egy 220 Voltos kiállást a pénztárból és onnan oldja meg az áram elvezetését magának! 

 

Ivanics András képviselő 

De akkor nem a csúszda mellett kapja a 220 V-t, hanem valahol máshol. Itt azon van a hangsúly, hogy a csúszda mellett 

legyen biztosítva áram. Azt a szabályok biztosan nem engedik meg, hogy csak úgy odavidd a 220 Voltot a pénztárból.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A pénztárban van konnektor, oda bedugjuk és odavisszük hosszabbítóval? Ha be van dugva a hosszabbító a pénztárban, 

abban eleshetnek, megsérülhet a vezeték, valakit megrázhat az áram. Ha az ajtót be akarod csukni, akkor át kell fúrni a 

falat is. Csak úgy lehet áramot venni, hogy kívül van egy szekrény. 

 

Torma Andrea polgármester 

De hogy vezetjük oda? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Vannak kábeltaposók, amik vízhatlanok. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Minden van, csak ki fedezi? A pénztáron kívül van egy kapcsolószekrény, onnan lehet esetleg áramot elvezetni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Vagy ott van az az információs panel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ott lent a földön van az áram. Oda csatlakoztak be a Péterék és onnan megy be a pénztárba. Mindenképp onnan kell 

kiépíteni. 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  1/2024. (I.25.) jegyzőkönyv 

 13 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Vagy van ott villanyoszlop is.  

 

Ivanics András képviselő 

Ezt a részét szerintem ne vállaljuk be. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A villanyoszlopra nem köthetsz rá, azon csak este van áram, napközben nincs. Maximum elvezetni lehet a 

villanyoszlopon. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg kell nézni, de szerintem támogatjuk a területbérlést. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor támogatjuk. Az első kérdés, hogy mennyi időre? Öt évre? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekik most úgyis lejár a bérleti szerződésük a strandon, gondolom újra pályázni fognak a Büfé üzemeltetésére, ha ilyen 

terveik vannak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor öt év legyen a bérlet időtartama. Mennyi legyen a bérleti díj? Az idei bérleti díjat kell meghatározni, ami után 

majd az éves infláció mértékével évente emelkedik a díj. Az előterjesztésben szereplő összeget a strand épületében lévő 

5. számú üzlethelyiség bérleti díja alapján kalkuláltuk ki. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ne így legyen, de mi van akkor, ha jövőre nem Ő üzemelteti a büfét? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Független a kettő egymástól. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem egészen, mert a büfében akar jegyet árulni a csúszdához. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor majd árulják a jegyet a csúszdánál, az üzemeltetés módja nem a mi dolgunk. Elfogadhatónak tartjátok az 

előterjesztésben szereplő havi 75.000 Ft + áfa bérleti díjat? A bérleti díjat csak arra a három hónapra kell fizetni, amikor 

üzemel a strand.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem nagyon sok ez a bérleti díj. Az a terület, amit bérbe akar venni, kb. három plédnek a helye. Lehetne nekik egy 

teszt évük, hogy lássák, mennyi bevételt lehet ebből egyáltalán csinálni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az öt év azért volt kérdés, hogy egyáltalán megvegye-e a csúszdát? 

 

Torma Andrea polgármester 

Hogyan fogsz belelátni abba, hogy neki ebből mennyi a bevétele, nyeresége. Ezt mi nem látjuk. Esetleg legyen havi 

70.000 Ft + áfa a bérleti díj, mert abban igaza van a Gabinak, hogy ez nem egy építmény, egy helyiség, hanem egy füves 

terület.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A gyerekes családok számára biztos, hogy ez egy jó dolog. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A bánki strand egy ismert strand. Mi ezt a területet a bánki strandon adjuk ki. Szerintem nem sok a 75.000 Ft+áfa. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én gyerekes apukaként gondolkodom. Ha lesz itt a strandon egy ilyen csúszda, akkor nem megyek el 50 km-el arrébb 

egy másik strandra, ahol van. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Ez azért hamar el fog dőlni, hogy jó-e neki, mert az áram kiépítés is sokba kerül. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Utánajárt egyáltalán annak, hogy milyen szabályok, előírások vonatkoznak egy ilyen csúszda üzemeltetésére? Biztos, 

hogy vannak erre szabályok. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Gondolom ezt is felül kell vizsgáltatni, mint a játszótéri eszközöket. Az is lehet, hogy kell esésvédő, ütéscsillapító felület 

alá.  

 

Torma Andrea polgármester 

Benne van a határozatban, hogy minden balesetvédelmi és jogszabályi előírásnak meg kell, hogy feleljen, és ez a bérlőt 

terheli. Tehát ha jól látom a reakciókból, akkor 75.000 Ft +áfa összegben határozzuk meg a bérleti díjat. A következő 

dolog az áram. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A területbérlés áfa mentes, nem? Vagy be van jelentkezve az áfa alá az önkormányzat? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi áfásan adunk bérbe ingatlant.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az üzlethelységeket is áfásan adjuk ki.  

 

Torma Andrea polgármester 

Az árammal kapcsolatban mit írjunk elő? Őt terheli az áram kiépítésének a költsége?  

 

Ivanics András képviselő 

Ő járja körbe, hogy hogy lehet oda biztonságosan áramot vinni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az érintésvédelmi szabványoknak megfelelő áram biztosítása a bérlő felelőssége és anyagilag őt terheli?  Ezt írjuk a 

szerződésbe? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, a strand pénztártól. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én azt mondom, hogy ha komolyan gondolja, akkor csinálja meg. Az Ő felelőssége legyen az áram biztosítása és 

cserébe engedjünk a bérleti díjból! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az érintésvédelmi doboz a villanyszerelőket ismerve legalább 100.000 Ft. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mennyi bérleti díjat javasolsz, Gabi? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Legyen idén 50.000 Ft+áfa és egy év múlva újra lehet tárgyalni. 

 

Ivanics András képviselő 

Az is kérdés, hogy mennyire járta körül, hogy mennyibe kerül ez neki. Mert ezt neki kellene kiépíteni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha nem jó ez a bérleti díj, akkor újra tárgyaljuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A csúszda felfújható, azt minden este leszereli és elzárja valahová? 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Azt minden este el kellene rakni, mert reggelre nem biztos, hogy meglesz.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Meg éjszaka ki tudja, hogy fogják használni.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha nem kap áramot, akkor az leenged, de elég, ha kivágja valaki.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Lehet, hogy fel lehet tekerni az állványra. Ha abból indulunk ki, hogy mindjárt az első évben bedobták a lecsavarozott 

nyugágyat a tóba, akkor egy ilyennel mit csinálnak? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Elvben támogatjuk, a részleteket meg beszéljük meg. 

 

Torma Andrea polgármester 

A bérleti díjról és a feltételekről nekünk kell döntenünk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Kb. 300.000 Ft lenne a bérleti díj a teljes nyárra, ha azt nézed, ez nem olyan sok. Nyáron sok vendég van a strandon. 

Inkább az a kérdés, hogy mennyi lesz az áram kiépítése. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azért kérte, hogy minimum öt évre venné bérbe a területet, mert gondolom, annyi idő alatt térül meg az eszköz 

beszerzési költsége. Különben bele sem vágnak. Biztos, hogy ez nem egy kis összeg. Mondjatok a bérleti díjra 

javaslatot! 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet akkor 50.000+áfa a bérleti díj. Ebben szerintem nem ez a nagy költség, hanem majd az üzemeltetés. Szerintem az 

sokkal többe kerül majd.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Erre akkor még rájön a rezsi is, ugye? Én is 50.000 Ft + áfa bérleti díjat javaslok. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztésben 75.000 Ft+áfa összeg szerepel, most elhangzott egy 50 ezer forintos javaslat. Mit szólnátok hozzá, 

ha egy köztes összeg lenne, 60.000 Ft + áfa az első évben, az elején jelentkező jelentősebb kiadások miatt?  

 

További hozzászólás, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló 

Bánk 125/1 helyrajzi számú Tó-Strand területéből a kérelmező által csúszda üzemeltetése céljából megközelítőleg 3 

méter x 2,5 méter (megközelítőleg 7,5 m2) bérbe venni kívánt terület bérleti díját havi 75.000 Ft+áfa összegben 

határozzuk meg, kérem kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 1 igen szavazattal, 3 nem szavazattal és 1 tartózkodással a javaslatot elutasította. 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az Önkormányzat tulajdonában álló 

Bánk 125/1 helyrajzi számú Tó-Strand területéből a kérelmező által csúszda üzemeltetése céljából megközelítőleg 3 

méter x 2,5 méter (megközelítőleg 7,5 m2) bérbe venni kívánt terület bérleti díja az első évben havi 60.000 Ft+áfa 

összegben határozzuk meg, a következő évtől 75.000 Ft + áfa, majd évente az infláció mértékével emelkedik, aki ezzel 

egyetért, kérem kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 3 igen szavazattal, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodással a javaslatot elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

A határozatba még írjuk bele, hogy az eszköz esztétikai állapotának megóvásáról a bérlőnek folyamatosan gondoskodni 

kell. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Az is talán probléma lesz, hogy a csúszdázók hogyan jönnek ki a vízből. A gyerek becsúszik és rögtön a legrövidebb 

utat fogja keresni, ahol visszajuthat a csúszdához és csúszhat újra. Nem fognak elmenni a lépcsőig, le fogják taposni a 

rézsűt. Nincs ez azért még ilyen szempontból jól átgondolva.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ha almérőt akarunk, azt nekünk kell felrakatni, ugye? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen, kb. 20.000 Ft-ba kerül.  

 

Torma Andrea polgármester 

Azt elfogadjátok, hogy almérőt szereltessünk fel a strandpénztárhoz annak érdekében, hogy a ténylegesen elfogyasztott 

mennyiségű áram költségét fizesse a részünkre? A többi helyiségnél is mi szereltettünk fel almérőket, ez a mindkettőnk 

érdeke.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

Önkormányzat tulajdonában álló Bánk 125/1 helyrajzi számú Tó-Strand területéből megközelítőleg 3 méter x 2,5 méter 

(megközelítőleg 7,5 m2) területet 5 év időtartamra – 2024. március 1. napjától 2029. február 28. napjáig - csúszda 

üzemeltetése céljából bérbe adjunk Temesvári Arnold (székhely: 2653 Bánk, Petőfi út 4., adószám: 62262772-2-32) 

egyéni vállalkozó részére, kérem, a határozati javaslat szerint, kiegészítve az elhangzottakkal, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

8/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában álló Bánk 

125/1 helyrajzi számú Tó-Strand területéből megközelítőleg 3 méter x 2,5 méteres (megközelítőleg 

7,5 m2) területet 5 év időtartamra – 2024. március 1. napjától 2029. február 28. napjáig - csúszda 

üzemeltetése céljából bérbe ad Temesvári Arnold (székhely: 2653 Bánk, Petőfi út 4., adószám: 

62262772-2-32) egyéni vállalkozó részére az alábbi feltételekkel: 

• A bérleti díj összege 2024. évben havi 60.000 Ft + áfa, 2025. évben havi 75.000 Ft + áfa. 

2026. évtől kezdődően a bérbeadó a bérleti díjat minden naptári év első napjától jogosult 

emelni a KSH által az előző naptári évre közzétett infláció mértékével. 

• A bérlő az adott naptári évben a bérleti díjat június 1. és augusztus 31. közötti időszakra (3 

hónap) számla ellenében köteles a bérbeadó részére megfizetni. 

• A bérleti díjon felül a bérlőt terheli a csúszda üzemeltetésével kapcsolatos elektromos 

áram díja, valamint minden egyéb a csúszda üzemeltetéséhez kapcsolódó költség. A bérlő 

csúszda üzemeltetéséhez felhasznált elektromos áramot a beépített almérő által mutatott 

fogyasztás szerint a bérbeadó által kiállított számla alapján köteles megfizetni bérbeadó 

részére. 

• A bérlő köteles gondoskodni a strandpénztártól a csúszda üzemeltetésének helyszíneként 

kijelölt terület közötti szakaszon az elektromos áramforrás érintésvédelmi szabványoknak 

megfelelő, szakszerű kiépítéséről és az áramforrás kiépítésével kapcsolatos mindennemű 

költség a bérlőt terheli. 

• A csúszda strand területén történő elhelyezésére, felállítására kizárólag az Önkormányzat 

kapcsolattartójával, Hákli Tibor alpolgármesterrel történt, előzetesen egyeztetett és 

jóváhagyott helyszínen, előre egyeztetett időpontban kerülhet sor. 

• A bérlő a bérelt területet kizárólag csúszda üzemeltetése céljából használhatja, a bérbe vett 

területen egyéb tevékenységet nem végezhet. 

• A csúszda kizárólag a jogszabályi és biztonsági előírásoknak megfelelően üzemeltethető. 

A csúszda kizárólag abban az esetben üzemeltethető, amennyiben rendelkezik a rá 

vonatkozó, szükséges engedéllyel, tanúsítvánnyal. 

• A jogszabályok betartása, a szükséges engedélyek megszerzése, esetleges bejelentések 

megtétele a bérlő kötelessége. 

• A csúszda üzemeltetése során önmagának vagy harmadik személynek okozott vagyoni-, 

illetve személyi károkért, bármilyen jellegű balesetért, illetve egyéb kárért a bérlőt teljes 
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vagyoni és nem vagyoni kártérítési felelősség terheli, e tekintetben az Önkormányzatot, 

mint bérbeadót felelősség nem terheli. 

• A bérlő köteles biztosítani a csúszda üzemeltetéséhez szükséges tárgyi és személyi, 

valamint biztonsági feltételeket. 

• A bérlő köteles betartani a köztisztasági és környezetvédelmi előírásokat. 

• A bérlő a bérelt területet abban az állapotban köteles visszaadni, ahogy azt bérbeadó a 

rendelkezésére bocsátotta. 

• A bérlő köteles gondoskodni a csúszda és annak közvetlen környezete rendszeres műszaki 

és esztétikai jellegű karbantartásáról, tisztántartásáról 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Bánk 125/1 helyrajzi számú Tó-Strand 

területéből megközelítőleg 3 méter x 2,5 méteres terület (7,5 m2) bérbeadására vonatkozó, e 

határozatban foglaltaknak megfelelő tartalmú bérleti szerződést az Önkormányzat képviseletében 

aláírja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

8. Napirend Településfásítási Program 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Arról kell döntést hoznunk, hogy pályázzunk-e, és ha igen, hova és mennyi fát igényeljünk? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Van még helyünk ott lent a nagyparkolónál. 

 

Torma Andrea polgármester 

Oda mennyi fér el? Három-négy fa?  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Annyi. És idén is pályázhatunk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem olvastam olyan kitételt, hogy a tavalyi nyertesek nem pályázhatnak, ezért úgy gondolom, hogy igen. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Én úgy olvastam a felhívásban, hogy azok is pályázhatnak, akik a Programban korábban már részt vettek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A kempingbe is kellene pár fa, mert nagyon el vannak öregedve, kidőlt, kettétört most is egy. Én ültettem pár fát, de oda 

is lehetne még, és a focipályához is jó lenne. 

  

Torma Andrea polgármester 

Hány darab fa kellene oda? Pontosan meg kell határozni, hogy mennyi fára szeretnénk pályázni és hova. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Négy-öt darab. 

 

Torma Andrea polgármester 

És jó a hárs? Azt mondták, hogy ezek strapabírók, kellemes illatuk van és nem tájidegen, hanem honos fa.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én nyírfákat ültettem, mert az viszonylag gyorsan nő. 

 

Torma Andrea polgármester 

Meg kell majd nézni, hogy milyen fajtákat lehet igényelni, mert csak bizonyos fafajtákra lehet pályázni. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Körben, a tóparton is egy csomó fát kipusztított az időjárás.  

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor haladjunk sorban. A kempingbe mennyi fa kellene pontosan? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Öt darab. 

 

Torma Andrea polgármester 

A parkolóba mennyi fa legyen? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Négy vagy öt. Amíg nem dől el, hogy hogyan lesz a futópálya, addig nem kellene a tópartra fákat tervezni.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ide a hivatal előtti térre nem akarunk? A Hősök tere felőli oldalra, oda, ahol a vízelvezető árok ráccsal le van fedve. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Oda nem tudunk tenni, mert alatta beton van. De az árokba tervezhetnénk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Milyen árokba? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A Lomen János sétány felőli részre. Annak az ároknak nincs vízelvezetési jelentősége. Azért nem lett eddig betemetve, 

mert akkor ott is parkolnának. Oda szerintem tervezhetünk fákat. 

 

Torma Andrea polgármester 

De ha oda ilyen nagy lombbú, sűrű fákat ültetünk, akkor elveszik az összes látvány. Elvész a központi tér látványa.   

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Itt, a központi parkolóban van fa? 

 

Torma Andrea polgármester 

Egy vagy kettő tönkrement. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem lehet valamilyen olyan fafajtára pályázni, valami cserjére, ami nem nő meg nagyra, hogy itt előttünk is legyen egy 

kis árnyék? 

 

Torma Andrea polgármester 

A hivatal előtt a parkolóban is kipusztult kettő- három fa. Oda is kellene, meg a strandon is kipusztult kettő-három, azok 

helyett is ültethetnénk. 

  

Hákli Tibor alpolgármester 

A strand hotel felőli végére nem szabad fűzfát tenni, mert az mindig kipusztul. Oda ne tervezzünk fát. 

 

Torma Andrea polgármester 

Semmilyet? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Semmilyet, ott minden ki fog pusztulni, nem szeretik azt a helyet. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Itt a parkolóban pótolni kellene azokat a fákat, amik kipusztultak. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De ide a rózsákhoz nem lehet fát ültetni. 
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Torma Andrea polgármester 

A szigetekbe ültetett fák közül pusztult ki egy-kettő. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nincs nekik ott elég táptalaj. Minden van ott, nem tud lemenni a gyökere a vízig. Jó, hogy a rózsák is bírják. Azért kell 

őket nyáron locsolni, mert különben nem bírnák. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor oda ne is ültessünk? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Oda a szigetekbe ne, nincs nekik ott elég táptalaj, amiben meg tudnak élni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Keressünk olyan fát, ami igénytelen? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nagy gyökerű fa sem lehet, mert felnyomja a burkolatot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha építmény mellé ültetünk fát, az szétbontja az épületet. Olyan, aminek nagy lombja és kis gyökere van, olyan nincs. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meddig lehet az igényt benyújtani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Most kell benyújtani, pár nap van csak rá. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Január 30-ig lehet regisztrálni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Így, hogy nem látjuk, így nem tudom elképzelni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor hozzunk egy olyan döntést, hogy pályázunk, az elhangzott telepítési helyszíneken és fa mennyiségeken 

kívüli további helyszínek és mennyiség felmérésével a képviselő-testület felhatalmaz engem meg a két alpolgármestert. 

Ha eszetekbe jut, hogy hova ültethetnénk fát, akkor légy szíves jelezzétek! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

Önkormányzat részt vegyen a 2024. évi Településfásítási Programban és az őszi ültetési szezonra facsemetét 

igényeljünk, továbbá a testület felhatalmaz engem, valamint Hákli Tibor alpolgármestert és Csizmár Gábor 

alpolgármestert, hogy helyszíni bejárás keretében mérjük fel a telepítési helyszíneket, valamint határozzuk meg a 

telepíteni tervezett fák fajtáját és mennyiségét, kérem kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

9/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy részt vesz a 2024. évi 

Településfásítási Programban, és az őszi ültetésre facsemetét igényel  

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, valamint Hákli Tibor alpolgármestert és 

Csizmár Gábor alpolgármestert, hogy helyszíni bejárás keretében mérje fel a telepítési 

helyszíneket, valamint határozza meg a telepíteni tervezett fák fajtáját és mennyiségét. 

 

Határidő: 2024. január 30. 

Felelős: polgármester, Hákli Tibor alpolgármester, Csizmár Gábor alpolgármester 
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9. Napirend Belterületbe vonás - az egyes ingatlanok belterületbe vonására vonatkozó 120/2023. 

(XI.17.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül helyezése, új határozati javaslat 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Azért szükséges új döntést hoznunk és a korábbi döntést hatályon kívül helyeznünk, mert a focipályát és a mellette lévő 

földutat megosztottuk, melynek eredményeként új helyrajzi számok jöttek létre. Az meghozott testületi határozatban a 

megosztás előtti helyrajzi számok szerepeltek, nem pedig a területek megosztása utáni helyrajzi számok, illetve azok, 

amiket belterületbe szeretnénk vonni. Csak a focipálya és a közvetlenül a mellette lévő útszakasz kerül belterületbe 

vonásra, ahogy azt annak idején, mikor erről döntöttünk, láthattátok a vázrajzon is, a sportpálya erdő alrészlete, és az 

útnak az a része, ami átmegy az erdőn, az már nem. Leegyszerűsítve a helyrajzi számokat kell helyre tennünk a testületi 

döntésben. 

 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

A Tábor is belterület lesz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Terveink szerint igen. Bár még egyedül Ők nem hozták vissza a szükséges földhivatali kérelmet aláírva. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És tudtál velük beszélni? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, lassan már napi kapcsolatban vagyunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ők „jófejségnek” érzik azt, hogy belterületbe akarjuk vonni a Tábort? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, pozitívan álltak a dologhoz, legalábbis a Zsolt, mert vele beszéltem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem lehetne velük megbeszélni, hogy adják át nekünk a területükből az öltöző altalaját? Szerencsétlen helyzet, hogy a 

felépítmény a miénk, viszont az altalaj az övék. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Telekhatárt kellene módosítani. Felvethetem nekik. Én most csak a Zsolttal beszéltem. A Gabitól kértem el a 

telefonszámát.  

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor Gabi, szerintem ezt Te vesd fel először nekik, ha Te személyesen is ismered őket. 

 

Ivanics András képviselő 

Ha már mi így segítünk nekik, akkor Ők is tehetnének egy gesztust. 

 

Torma Andrea polgármester 

Teljesen jogos a felvetés, ezzel mindig probléma volt, ez nem egy jó megoldás, ahogy most van.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ha megváltozik a tulajdoni helyzet, akkor nem biztos, hogy meg lehet egyezni az új tulajdonossal. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt is bevállalhatod, hogy vállaljuk a költségeket, mert ki kell majd méretni a területet és vázrajzot kell csinálni stb. 

Minden költséget vállalunk, csak legyen már végre a miénk az altalaj is, és legyen rendezett a helyzet.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Állami tulajdon volt a tábor, csak, amikor el lett adva, senki nem nézte meg, hogy az öltöző hol van. 
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Torma Andrea polgármester 

Vesd fel nekik Gabi. Ez egy nagyon jó ötlet! Bár sajnos fenntartásaim vannak velük. Az szerintem vitán felül áll, hogy a 

belterületbe vonás, és főként a csatornázás előnyös a tulajdonosnak. Ha nyitottak arra, hogy átadják az altalaj 

tulajdonjogát, akkor elindítjuk a jogi lépéseket és természetesen viseljük a költségét.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekik kell még a belterületbe vonással kapcsolatban valamit aláírni? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, mert egy csoportos kérelmet adunk be, és mint tulajdonosoknak alá kell írniuk a földhivatali ingatlan-nyilvántartási 

kérelmet. Jelenleg rájuk várunk, hogy beadhassuk a kérelmet a földhivatalba. A többi tulajdonos már aláírta a kérelmet, 

csak Ők nem.  

Az új határozati javaslatból egyébként kivettem a 0120/A helyrajzi számot. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A 0120/A helyraji szám az öltöző. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen. De ha a 0120 helyrajzi számot belterületbe vonjuk, akkor nyilvánvalóan az épületet is. 

 

Torma Andrea polgármester 

A 0120/A helyrajzi számú ingatlan csak az épületet jelöli, ami a miénk. A 0120 helyrajzi számú ingatlanból kellene 

nekünk a talaj. Egy telekhatár módosítást kell csinálni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A 0120 helyrajzi szám az az egész nagy terület. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, de most döbbentünk rá, hogy a Tábor valójában két helyrajzi számon van, ott van fent egy sáv, ami még a Tábor 

területe, de külön helyrajzi számon van.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

egyes ingatlanok belterületbe vonásáról szóló 120/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül 

helyezzük és elfogadja a belterületbe vonásról szóló előterjesztett új határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

10/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyes ingatlanok belterületbe vonására 

vonatkozó 120/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül helyezi és az alábbi 

döntést hozza: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Bánk Petényi út 0100, 

0101, 0103 helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 0121/2, 0122/3 és 0123/2 helyrajzi számú, 

valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082 helyrajzi számú ingatlanokat – a 

szennyvízcsatorna hálózat érintett ingatlanokon történő kiépítése érdekében - belterületbe vonja. 

A képviselő-testület a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0103 helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 

0121/2, 0122/3 és 0123/2 helyrajzi számú, valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082 

helyrajzi számú ingatlanok érdekében szükséges belterületbe csatolási vázrajzok elkészítésével 

bruttó 630.000 Ft díjért Csóri Miklós földmérő mérnököt bízza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0103 

helyrajziszámú, a Bánk külterület 0120, 0121/2, 0122/3 és 0123/2 helyrajzi számú, valamint a Bánk 

külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082, helyrajzi számú ingatlanok belterületbe vonása érdekében a 

szükséges intézkedések megtételére és a jognyilatkozatok aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 
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10.Napirend Egyebek 
 

➢ Térfigyelő kamera cseréje 

 
Torma Andrea polgármester 

Szeretném, ha megbeszélnénk a kamerarendszer fejlesztését. Onnan indult ki a kérdés, hogy január elején történt egy 

betöréses lopás a hombárba. Szerencsés kimenetele lett az ügynek, mert megvannak az ellopott eszközök, de Tiborral azt 

beszéltük, hogy felszereltetünk egy kamerát a hivatal épületének az orvosi rendelő felőli sarkára, amelyik a hombárt, és a 

Hősök tere-Dózsa György utca kereszteződést figyeli. A kamera felszerelése megtörtént, kb. 200.000 Ft-ba került, mivel 

kellett venni egy új beltéri egységet is, mert a meglévő nem tudott már több kamerát kezelni. Felmerült még bennünk, 

hogy az épület másik sarkán lévő kamerát, ami a posta felől jövő forgalmat figyeli, lecseréljük egy jobb, nagyobb 

felbontású kamerára, mert a meglévő egy gyengébb minőségű kamera, és az autók rendszámát már nem lehet 

beazonosítani a felvételeken. Tehát felmerült, hogy lecserélhetnénk azt a 2 MP-s kamerát egy erősebb, 4MP-s kamerára. 

Az új, jobb felbontású kamera 98.650 Ft +ÁFA összegbe, azaz 125.286 Ft-ba kerül, ehhez jön még hozzá kb. 20-30.000 

Ft kiszállási és munkadíj. A kérdés tehát, hogy foglalkozzunk-e ezzel, lecseréljük-e ezt a kamerát? Nyilván, amit 

leszerelnek, azt nem fogjuk kidobni, azt fel lehet majd valahol máshol használni, a mi tulajdonunk marad. Vagy esetleg 

maradjon így minden, ahogy most van? Egyébként a vállalkozóval felmérettük a faluba érkező és kimenő forgalmat 

figyelő közterületi kamerákat is. Még nem érkezett meg az ajánlat, valószínűleg ezen még dolgozik. A költségvetés 

tárgyalásakor visszatérünk erre a kérdésre, addig valószínűleg elkészül az árajánlat. Nagy segítség lenne a rendőrségnek, 

hogy ha bármi bűncselekmény történik a falun belül, akkor látnák a be- és kimenő gépjármű forgalmat is.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A betöréskor kérdezték, hogy láttuk-e az autót. Dettike végignézte a felvételeket, de nem látszik a felvételen. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Sötétben egyáltalán nem lehet felismerni, hogy milyen autó ment el a kamera előtt, főleg egy sötét autót nem. Egy 

világosabb furgont még ki tudtam venni a videón, de rendszámot azon sem láttam.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg kell előzni a bajt. Erre nem szabad sajnálni a pénzt.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A vállalkozóval úgy beszéltük meg, hogy a kempingnél, ahol a sörreklám tábla van, oda tennénk fel egy kamerát és nem 

kifelé nézne, hanem befelé a Tó Hotel irányába, mert ott csak egy sávot kell neki olvasni. A másik kamerát pedig a 

Pintér Jani bácsi volt telephelyére szereltetnénk fel. Azért előnyös ez a két helyszín, mert mindkét helyen van áram.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ezek a kamerák olyanok, amik már látják a rendszámot éjjel is? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, azt szeretnénk, hogy olyan legyen, mert ha már csinálunk valamit, akkor hasznos legyen. Most ennek a kamerának 

a cseréjéről kell dönteni, ami ahogy mondtam kb. 200.000 Ft-ba kerülne. Kicseréljük, hogy a posta felőli forgalom 

jobban látható legyen? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ami most lett felszerelve, az mit fog látni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az a Dózsa György utcai sarkot, meg a hombárt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Minden évben kell egy kicsit fejleszteni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, én is azt mondom, hogy csináljuk meg. A másik kérés, ami egy lakos felől érkezett, hogy a temetőbe is tegyünk fel 

egy kamerát, mert ott is előfordul lopás, virágok meg koszorúk tűnnek el a sírokról. A szakember azt mondta, hogy itt 

egy kicsit bonyolultabb a kivitelezés, gondolkodnia kell rajta, hová lehetne felszerelni a kamerát, mert nincs megfelelő 

hely hozzá, mivel nagyon alacsony a tető is. Technikailag nem egyszerű megoldani.  
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Hákli Tibor alpolgármester 

Azt úgy lehetne megcsinálni, hogy kitesznek egy tetőtartót és akkor két kamerával lehetne látni az egész temetőt.  Én 

nem is a virágok miatt tennék fel, mert nem biztos, hogy ér annyit, hanem mert előfordul, hogy betéved valami hülye, és 

szétrombolja a sírokat.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azért elég komoly kamera kell ahhoz, hogy lásd valakinek az arcát.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ezek már elég komoly kamerák, ezeken már látod. De ha nem is látod az arcát, a ruházata, a mozgása alapján 

beazonosítható és majd lesz olyan kamera például a Tó Hotel előtt, amin az arcát is fogod látni, mert ott közel ment el 

hozzá. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezekkel már egy picit előrébb vagyunk.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ezekre nem sajnálom a pénzt, a biztosító felé is könnyebb az eljárás. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha bármi történik a faluban, idejön a rendőrség és az az első kérdés, hogy hol vannak a kamerák. És akkor szoktuk 

mondani, hogy hát van ugyan kamera a főúton, de gyakorlatilag nincs, mert nem működnek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A tó körül vannak kamerák? 

 

Torma Andrea polgármester 

A víziszínpadnál van kamera és a strand pénztárnál is van kamera kívül is, belül is.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem azért, mert a temető nem fontos, de ha választani lehet, inkább a tópartot kellene bekamerázni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha már beszélünk róla, én inkább a strandra gondolnék felszereltetni még néhányat. Ott előfordultak nagy értékű 

lopások, amivel nem tudott a rendőrség mit kezdeni, és nekünk is vannak értékeink, ha csak a köztéri eszközöket nézzük 

is. Az a baj, hogy az megint egy nagyobb beruházás. A strandolóknak azt tudjuk mondani, hogy ott az értékmegőrző, 

használják azt, vigyázzon mindenki saját felelőssége szerint az értékeire. A temető egy kegyeleti hely, ha ott valami 

történik, az mindig jobban megviseli az embert.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ott talán később is kezdenek el vandálkodni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudhatod. 

 

Torma Andrea polgármester 

Erre számított bárki is, hogy betörnek a hombárba? Soha nem volt betörés. Úgy gondoltuk, ide biztos nem jön senki, hát 

jött. De most erről döntsünk. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

Önkormányzati Hivatal épületén található, a Hősök tere postaépület felőli szakaszát figyelő 2 MP-s térfigyelő kamerát 

egy jobb minőségű 4 MP-s térfigyelő kamerára cseréljük és a kamera cseréjével kapcsolatos kivitelezési munkák 

elvégzésével Safetytech Kft-t bízzuk meg, kérem. kézfeltartással szavazzon!  

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 
 

 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  1/2024. (I.25.) jegyzőkönyv 

 24 

11/2024. (I.25.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 2653 Bánk, Hősök 

tere 11. szám alatti Önkormányzati Hivatal épületén található, a Hősök tere postaépület 

felőli szakaszát figyelő 2 MP-s térfigyelő kamerát egy jobb minőségű 4 MP-s térfigyelő 

kamerára kívánja lecserélni és a kamera cseréjével kapcsolatos kivitelezési munkák 

elvégzésével Safetytech Kft-t bízza meg 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az érintett térfigyelő kamera cseréjével 

kapcsolatos kivitelezési munkák megrendelésére és a kamera cseréjéhez szükséges 

jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

➢ Közterületek síkosságmentesítése 

 
Hugyecz Enikő képviselő 

Nekem lenne egy technikai kérdésem még az Egyebek napirendben. Ha hóesés van meg ónos eső, akkor az hogy néz ki 

az önkormányzatnál? Van erre egy protokoll, hogy kinek kell az utak takarítását megcsinálni, mikor kell takarítani, sózni 

stb? Voltak mostanában a faluban ilyen hangok, hogy nincsen rend. Én tisztába vagyok vele, hogy ez nem egyszerű. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem is az, hogy nem egyszerű, hanem egyszerre, az első fél órában nem tudunk mindenhol ott lenni és letakarítani az 

utat. Időbe telik, hogy mindenhova eljussanak a dolgozók. Tibi, mondod te a részleteket? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tényleg csak azért kérdezem, hogy hogy néz ki egy ilyen? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Melyikre gondolsz? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Hogy van-e az önkormányzathoz felvéve valaki, akinek a munkakörében szerepel, hogy ha hó vagy ónos eső esik, akkor 

az Ő feladata, hogy eltakarítsa? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ő a Dovecz Pisti? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen, és a Halászi Zsolti és a Harmati Csabi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Munkagéppel, traktorral csak a Pisti takarítja az utat, a többiek pedig kézi erővel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És amikor Ő beteg volt, akkor más csinálta? 

 

Torma Andrea polgármester 

Olyankor jött az, hogy a Tibi beült a traktorba és eltolta a havat.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Meg a Tomi. 

 

Torma Andrea polgármester 

A Tomi a Tibinek segített. 

 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  1/2024. (I.25.) jegyzőkönyv 

 25 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak mert nem értem, hogy ezt hogy? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Úgy, hogy a Tomikának szóltam, hogy nem tartok sehol a hó eltakarítással, mert lassan halad, és legalább csináljon egy 

nyomot. Letakarította a parkolókat, meg amit tudott.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor ez úgy néz ki, hogy ha elkezd esni, akkor van olyan dolgozó, akinek benne van a munkakörében, hogy el kell 

indulnia bizonyos időn belül az utakat takarítani? 

 

Torma Andrea polgármester 

Normál esetben a munkaidejében kell takarítania az utakat, de ha ez munkaidő kívül történik, akkor azt a Tibi intézi. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az időjárást nem én csinálom, sajnos. Ha úgy ítélem meg, hogy el lehet tolni a havat, akkor szólok, hogy csinálják. Két-

három centis havat nem lehet eltolni. Meg kell nézni, hogy milyen idő lesz utána, mert ha hó után ónos eső esik, akkor 

nem szabad a talajhoz nyúlni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ne sózzunk, amikor értelmetlen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyszerű, józan paraszti ésszel fel lehetne ezt fogni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Előfordulhat olyan, hogy valaki észreveszi, hogy csúszik az út, és adódhat olyan helyzet, hogy valahová még nem 

jutottunk el letakarítani az utat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak azért kérdeztem, mert láttam, hogy sokan reklamáltak emiatt a Facebookon. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Általában három ember reklamál. Addig, amíg valaki a saját háza előtt nem képes eltakarítani a havat, ne reklamáljon! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha ónos eső esik, csúszik az út, nem kell elindulni, főleg az időseknek. Ha nem élet-halál kérdése elmenni otthonról, 

akkor nem kell útnak indulni.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én csak arra voltam kíváncsi, hogy milyen kötelezettségeink vannak erre a helyzetre. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Öt nappal korábban szoktam mondani a Pistának, hogy készüljön fel.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Egy évben kb. háromszor van ilyen időjárás. Tehát akkor nem kötelessége neki munkaidőn kívül letakarítani az utat, 

akkor sem, ha ilyen időszak van? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Meg szoktuk beszélni, hogy ha olyan idő van, akkor munkaidőn kívül is megcsinálja az úttakarítást. Amikor az első 

hóesés volt, akkor Pista tolta el a havat végig, az egész faluban. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Olyanban nem gondolkodtatok, hogy amikor ilyen időt mondanak, akkor kitenni az utcasarkokra sót és szórjak szét.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha kiteszed oda a sót, az szétázik.   

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Volt róla szó, hogy abban a nagy narancssárga fedeles tárolóban teszünk ki sót a Hősök terénél, az emelkedő mellett. 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Az első, amit mindig leszórunk sóval, az a Benczúr utca meg a Hősök tere. 

 

 

 

 

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében 

folytatta. 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

 

Hákli Tibor 

alpolgármester 


